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Protokół nr 34 
z sesji Rady Gminy Sulików 

odbytej w dniu 21 listopada 2005r. o godz. 1400 w Urzędzie Gminy Sulików. 
 

 
Sesji przewodniczył  Franciszek Fleszar – Przewodniczący Rady Gminy. 

Przewodniczący powitał wszystkich obecnych i na podstawie listy obecności radnych stwierdził, 
że na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum przy którym 
Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały.                (listy obecn. zał.1,2,3) 
Radni nieobecni: 

1. Edward Czarnota, 
2. Robert Starzyński. 

Przewodniczący poinformował o wyborze nowego sołtysa sołectwa Mała Wieś Górna, którym 
został Zbigniew Maroń. 
 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
2. Informacja o pracy stałych komisji Rady Gminy. 
3. Informacja o pracy Wójta Gminy. 
4. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Funkcjonowanie rolnictwa na terenie gminy w świetle pozyskiwania środków unijnych. 
6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia Gminnego Planu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów    
Alkoholowych, 

              b) zmianie uchwały w sprawie zasad sprzedaży budynków i lokali mieszkalnych 
stanowiących  własność gminy, 
c) w sprawie ustalenia na rok 2006 regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w jednostkach organizacyjnych działających w zakresie oświaty w gminie Sulików, 

        d) w sprawie obniżenia ceny żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 
rolnego na obszarze gminy Sulików na 2006 rok, 

        e) w sprawie obniżenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
        f)  w  sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 
        g) w sprawie trybu szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego użytków 

rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej, 
 h) w  sprawie ustalenia stawek opłat za usługi komunalne świadczone  przez Gminny 
Zakład   Komunalny w Sulikowie, 

         i) w sprawie  ustalenia opłaty za świadczenia w Przedszkolu Publicznym w Sulikowie,  
 j) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności przysługującego osobom fizycznym, 

         k) w sprawie wyboru banku wykonującego obsługę budżetu gminy i jednostek 
organizacyjnych oraz upoważnienia Wójta Gminy Sulików do lokowania  wolnych 
środków budżetowych na rachunkach innych bankach, 

         l) w  sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok, 
 ł) mówiąc o projekcie uchwały w sprawie opłaty administracyjnej, Przewodniczący 
poinformował, że na wniosek Wójta projekt tej uchwały został wycofany z porządku 
obrad. 

7. Zapytania radnych. 
8. Zapytania przewodniczących rad sołeckich. 
9. Odpowiedzi na zapytania. 
10. Odczytanie i przyjęcie wniosków do realizacji. 
11. Sprawy różne. Komunikaty. 
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Ad. 1 
Przed przystąpieniem do głosowania nad protokołem z poprzedniej sesji, Przewodniczący 
przypomniał, że były wniesione zastrzeżenia do protokołu z sesji odbytej 30 sierpnia br.  
Po odsłuchaniu taśmy z nagraniem przebiegu sesji, Przewodniczący uznał, że uwagi radnej 
Bogdanowicz są uzasadnione, w związku z czym do protokołu zostanie dołączony następujący 
aneks. 
Na stronie 7 protokołu zdanie o treści: 
„ Radna Bogdanowicz pytała, dlaczego bardziej troszczymy się o Niemców, niż o siebie” 
otrzymuje następujące brzmienie: 
„ Radna Bogdanowicz nawiązując do wypowiedzi pani radczyni i radnego Polowego powiedziała, 

że jest ośrodek , mają przyjechać Niemcy, a my Polacy, tu miejscowi nie mamy dojścia. Może 

trochę pomyśleć i coś zrobić żebyśmy i my mieli dojście”. 

Wypowiedź Wójta po słowach radnej Bogdanowicz otrzymuje nowe brzmienie: 
„ Jestem zdziwiony tym wszystkim, wielkie emocje, a uchwała jest bardzo prosta. Zasadnicze 

pytanie, czy ten grunt jest na dzień dzisiejszy potrzebny gminie. Czy na skrawku nieużytku  (0,03 

ha)  gmina może coś wybudować, czy może go sensownie zagospodarować. Od lat trwał spór o 

zasiedzenie. Gmina go wygrała i teraz może dyktować warunki. Słyszę wypowiedź pani 

Bogdanowicz „bo jacyś Niemcy”. Nie dajmy się zwariować, bo czy to mają być Niemcy, czy 

Czesi, czy Eskimosi my mamy działać, aby tu stworzyć ośrodek wypoczynku”. Osoba która jest 

zainteresowana tą działką ma konkretne plany, które mogą przynieść korzyść nie tylko jej samej. 

Mieszkańcy Wilki  wyrazili wolę likwidacji drogi i sprzedaży działki, co potwierdził sołtys. Wójt 

stwierdził, że uchwała uporządkuje stan formalno-prawny i nie naruszy interesów mieszkańców 

wsi”. 

Było to uzupełnienie protokołu sesji sierpniowej.  
 

W wyniku głosowania protokół z październikowej sesji  przyjęty został jednogłośnie. 
 
Przewodniczący poinformował, że od dnia dzisiejszego będzie obowiązywał nowy sposób  
wnoszenia poprawek do protokołu z sesji. Wszystkie uwagi do protokołu należy zgłaszać  na dwa 
dni przed sesją. Dzięki temu będzie można odsłuchać taśmę i od razu na sesji wnieść ewentualne 
poprawki do protokołu. 
 
Ad. 2 
Radny Jacek Staszczuk przedstawił protokół z posiedzenia Komisji Budżetu Finansów w dniu 25 
października br.                                                        (patrz protokół) 
Radny Bolesław Mańczak przedstawił protokół z posiedzenia Komisji Społecznej w dniu 24 
października br.                                                       (patrz protokół) 
Radny Tadeusz Szczęch przedstawił protokół z posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy w dniu 17 
października br.                                                       (patrz protokół) 
Przewodniczący Rady omówił wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Gminy odbyte w dniu 
17 listopada br.                                                         (patrz protokół) 
Mówiąc o sprawach różnych poruszonych na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
Rady: 
-  skupił się na omówieniu problemu świetlic wiejskich, w których nie ma świetlicowych. Na 
posiedzeniu komisji zwrócono uwagę, że układ  gospodarowania  świetlicami GOK – GZK , nic 
nie wnosi, a wręcz jest niekorzystny dla świetlic. Dlatego należałoby się zastanowić nad 
powrotem do wcześniej stosowanej formy, gdy świetlice, w których nie ma świetlicowych były 
pod opieką rad sołeckich. Taka sytuacja dawała większe możliwości, świetlice były lepiej 
wykorzystane i zadbane.  Zwrócono też uwagę na brak jasnych odpowiedzi dyrektora GOK na 
pytania radnych zgłoszone na poprzedniej sesji odnośnie świetlic wiejskich. Chodzi głownie o 
sposób finansowania świetlic. Radni uważali, że większe środki winny trafiać do świetlic. Radny 
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Kryński, który nieodpłatnie wykonał remont świetlicy w Miedzianej, chciałby aby dyrektor GOK 
włączył się do remontu świetlicy, 
- Przewodniczący poinformował, że radny Polowy mówił o zastoju w sprawie projektu na 
odbudowę remizy strażackiej w Radzimowie Dolnym. Wójt zobowiązał się do złożenia informacji 
w tej sprawie na sesji.  
-  mówiąc o wynikach  analizy oświadczeń majątkowych Przewodniczący poinformował, że 
prawidłowe oświadczenie złożył jedynie radny Tadeusz Szczęch. Pozostałe wymagały uzupełnień 
i wyjaśnień. 
 
Radny Jacek Staszczuk mówiąc o pracy Komisji Rewizyjnej stwierdził, że 15 listopada br. do 
Komisji rewizyjnej została skierowana skarga na nieobecność Wójta na zebraniu wiejskim 
sołectwa Wilka. Komisja już w dniu następnym zapoznała się ze sprawą i dostarczonymi 
dokumentami. Komisja wypracowała wstępną opinię, ale przed zajęciem ostatecznego stanowiska 
chciała by spotkać się z Wójtem, dlatego w imieniu Przewodniczącego Rady Gminy i swoim 
własnym Jacek Staszczuk zaprosił Wójta Gminy na najbliższy konwent. 
 
 
Ad. 3 
Wójt poinformował, że zanim przedstawi sprawozdanie ze swojej pracy, chciałby wnieść kilka 
sprostowań do odczytanych protokołów z posiedzeń komisji, gdyż nastąpiły w nich pewne, 
nieścisłości, przekłamania.  
Wójt wyraził swoją wątpliwość do sposobu wprowadzania zmian  w protokołach z sesji. 
Dotychczasowa forma jest niezgodna z procedurą. Statut Gminy mówi, że  z sesji sporządza się 
protokół , a nie stenogram. Nie może być sytuacji, że radni kwestionują zapisy i na tej bazie robi 
się poprawki. Protokół z sesji sierpniowej został wcześniej przegłosowany, teraz wniesiono 
poprawki. W tej sytuacji Wójt nie wiem , która wersja protokołu obecnie obowiązuje. 
Odnośnie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu Wójt prosił, aby nie posługiwać się 
określeniami „około”. Członkowie komisji otrzymali szczegółowe rozliczenie kosztów budowy 
gimnazjum  i prosił, aby się nimi posługiwać. Prosi też o uściślenie zapisu dotyczącego podatku 
VAT i sprostowanie przekłamania mówiącego o przyjęciu nieruchomości z Agencji 
Nieruchomości Rolnych, bowiem w rzeczywistości nieruchomości przejmujemy od Skarbu 
Państwa. 
W protokole z posiedzenia Komisji Społecznej pojawił się zapis, „że nowe rozporządzenie nie 
daje dyrektorom możliwości zarządzania stołówkami”. To nieprawda, zarządzenie to daje im taką 
możliwość, nie daje jedynie instrumentów finansowych. A to zasadnicza różnica. Przy opisie 
wariantów rozwiązania sprawy funkcjonowania stołówek szkolnych też są przekłamania, dlatego 
Wójt zapowiedział, że w przyszłości będzie wystrzegał się wypowiedzi słownych, a będzie starał 
się informacje  przekazywać wyłącznie na piśmie. Wójt zapewnił, że  nie wygłosił stwierdzenia, 
jakoby  dyrektorzy łamali dzisiaj prawo. Wójt dodał. że dyrektor nie ma  możliwości swobodnego 
kształtowania stawek, a obsługa stołówek znajduje swoje odzwierciedlenie  w kosztach głównych 
szkoły.   
Kolejna nieścisłość jest w zapisie dotyczącym wariantów funkcjonowania stołówek.  W protokole 
pojawia się określenie, że  stołówka w Studniskach  będzie działała bez zmian, a do kosztów 
posiłków w stołówce w Sulikowie doliczy się podatek VAT. A są dwie zasadnicze różnice. Na 
bazie programu „posiłek dla potrzebujących” dziecko z rodzin o określonych dochodach, 
kwalifikuje się na posiłek dla potrzebujących.  Natomiast jest problem z dziećmi pochodzącymi z 
rodzin o wyższych dochodach oraz pracownikami szkoły i osobami spoza szkoły. W tym 
przypadku powinny one ponieść pełne koszty wytworzenia posiłku. A czy w kosztach posiłku 
należy uwzględniać koszty zatrudnienia obsługi kuchni? Wójt stwierdził, że wspólnie z 
dyrektorami szkół pracuje nad uporządkowaniem spraw. Jest jeszcze kwestia podatku VAT. 
Każdy produkt sprzedawany na zewnątrz powinien być opodatkowany.  
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Wójt prosił o uściślenie zapisów, bo są one mało precyzyjne i nie odzwierciedlają tego, o czym  
mówił. 
Następnie Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym, rozszerzając 
niektóre informacje  o dodatkowe wyjaśnienia.. (zał. 4) 
 
Odnosząc się do spraw poruszonych na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy  Wójt 
złożył następujące wyjaśnienia: 

1) sprawa zaorania dróg – w dniu 7 lipca br. jeden z mieszkańców zgłosił zaoranie dróg w 
obrębie wsi Bierna. Dnia 8 lipca pracownicy  Urzędu i funkcjonariusz Rewiru 
Dzielnicowych  przeprowadzili lustrację, w wyniku której stwierdzono, że jedna droga 
została częściowo przeorana, a druga zniszczona w całości. W dniu 12 lipca do Komendy 
Powiatowej Policji w Zgorzelcu wysłano zgłoszenie  o zdarzeniu, podając właścicieli 
działek przyległych do zniszczonych dróg. W sierpniu policja przyjęła protokół  ustnego 
zawiadomienia od pracownika urzędu o popełnieniu przestępstwa. W zgłoszeniu  
określono straty na szkodę gminy Sulików na ok. 63.000 zł. W dniu 5 września 2005r. do 
Urzędu Gminy wpłynęło postanowienie o odmowie wszczęcia dochodzenia, informujące 
urząd że może dochodzić swoich praw na drodze cywilno-prawnej.  W dniu 17 
października br. Wójt wysłał wezwanie do osoby fizycznej, która zniszczyła drogę. 
Wezwania nie podjęto. Osoba ta nie odbiera żadnych pism, które Urząd kieruje do niej. I  
tu pojawił się problem, ponieważ  z powodu braku skutecznego odbioru pism, sprawa nie 
ma biegu.   

2) Remiza OSP Radzimów – 7 lipca 2004r. wykonano opinię techniczną w sprawie 
odbudowy budynku remizy. W dniu 15 lutego 2005r. Zarząd  OSP Radzimów przekazał 
do Urzędu Gminy  projekt budowlany, opinię techniczną i kserokopie uprawnień 
projektantów. 29 marca  br. wystąpiono do Starostwa Powiatowego w Zgorzelcu o 
pozwolenie na budowę. 11 kwietnia br. Urząd Gminy otrzymał postanowienie ze 
Starostwa  wzywające do usunięcia błędów formalnych (prawo dysponowania 
nieruchomością i  uzgodnienia). Nieusunięcie błędów w ciągu 7 dni powoduje 
pozostawieni  wniosku bez rozpatrzenia. W dniu 13 kwietnia br. Urząd powiadomił 
jednostkę OSP w Radzimowie o konieczności uzupełnienia projektu. W dniu 14 kwietnia 
Urząd uzupełnił wniosek o brakujące oświadczenia. Wykonawca projektu w dniu 21 
czerwca br.  przekazał go do Starostwa Powiatowego w Zgorzelcu (nie jest ustalona data 
przekazania). Uzupełniona dokumentacja trafiła do Starostwa po terminie wskazanym 
przez Starostwo(bez pośrednictwa Urzędu Gminy), w związku z czym sprawa nie miała 
dalszego biegu. Starostwo w Zgorzelcu przekazało tą dokumentację w m-cu wrześniu br. i 
Wójt  po weryfikacji w m-cu listopadzie ponownie wystąpił  o wydanie pozwolenia na 
budowę. W chwili obecnej Wójt nie ma wiedzy o etapie rozpatrywania nowego wniosku.  

 
Radny Jacek Staszczuk prosił o rozszerzenie informacji na temat  oferty Energii PRO oraz 
wyjaśnienie co nowego wniosły aneksy do umowy pożyczki na wodociągowanie Miedzianej i 
Biernej. 
Wójt wyjaśnił, że koszt wymiany liczników jest duży. Do tego dochodzi konieczność 
wymiany przyłącza energetycznego, szacowanego na 22.000 zł. W efekcie wielu rozmów 
uzgodniono, że wymiana licznika nastąpi w miesiącu styczniu 2006r., natomiast sprawa 
zasilania rozwiązana zostanie w miesiącach wiosennych.  
Aneksy do umów dotyczą zmiany siedziby WFOŚ. Wójt dodał, że została zapłacona ostatnia 
rata  pożyczki na wodociągowanie Biernej. 
 
Radny Bolesław Mańczak prosił o wyjaśnienie sprawy usunięcia z ewidencji mienia 
komunalnego nieistniejącego budynku tzw. gazowni. 
Wójt wyjaśnił, że w latach 60-70  XX wieku w Sulikowie przy ul. Zawidowskiej  działała  
tzw. firma katowicka. Jednym z zajmowanych przez nią budynków był przedmiotowy 
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budynek.  Budynek już nie istnieje, lecz nadal figuruje w ewidencji mienia komunalnego. W 
1999 lub 2000 roku została powołana komisja ds. inwentaryzacji mienia komunalnego, która 
stwierdziła, że budynek nie istnieje i na tym zakończyła postępowanie w tej sprawie. Obecnie 
Wójt chce uporządkować – zakończyć sprawę poprzez wykreślenie nieruchomości z 
ewidencji.  
 
Radny Tadeusz Polowy nawiązując do wystąpienia Wójta dotyczącego projektu na odbudowę 
remizy strażackiej w Radzimowie stwierdził, że chciałby na piśmie otrzymać informację, 
którą Wójt złożył ustnie na obecnej sesji. Zdaniem radnego sprawa nie wygląda tak, jak 
przedstawił ją Wójt. Dzisiejszej nocy mijają 2 lata od spalenia budynku remizy i mieszkańcy 
są zbulwersowani, że przez 2 lata nic się nie działo.  Był  swoisty bumerang. 
Jednostka OSP wystąpiła  do Wójta z prośbą o uwłaszczenie gruntu, na co Wójt odpisał, że 
nie ma takiej potrzeby. Radny przyznał, że może były niedociągnięcia projektu, ale poprawki 
zostały dokonane. Radny nie wie ”na czym stoi”. Prosił Wójta o finansowe wsparcie. 
Chciałby uzyskać pomoc przy odbudowie remizy, chociażby przysłowiową złotówkę, 
Dotychczas pomocy takiej nie otrzymali. 
Wójt stwierdził, że następnego dnia po pożarze spotkał się z przedstawicielami OSP w 
Radzimowie i przedstawicielami Zarządu Gminnego OSP, na którym poprosił członków OSP 
w Radzimowie o zabezpieczenie pogorzeliska. Jednostka odmówiła. W styczniu zostało 
zlecone wykonanie dokumentacji do uzyskania pozwolenia na pozwolenie na rozbiórkę  
zgliszcz remizy. I taką dokumentację Wójt otrzymał. Jednak zarówno członkowie OSP  w 
Radzimowie, jak i mieszkańcy sołectwa, zdecydowanie opowiadali się za odbudową remizy 
na istniejących murach. W czerwcu mimo kilkakrotnych spotkań, w tym z Komisją Rozwoju 
Gminy, jednostka nie bacząc na argumenty Wójta jednoznacznie postanowiła odbudowywać 
spaloną remizę. Jednostka nie poparła propozycji Wójta o przebudowie budynku 
gospodarczego przy filii szkoły podstawowej w Radzimowie Górnym i urządzenia w nim 
szatni dla klubu sportowego „Cosmos” i remizy strażackiej . W lipcu Wójt spotkał się z 
przedstawicielami jednostki, na którym poinformował ich o dokumentach potrzebnych do 
ubiegania się o pozwolenie na budowę oraz określił szacunkowy koszt samej dokumentacji. 
Zarząd OSP zadeklarował, że  sam zajmie się przygotowaniem wniosku o pozwolenie na 
budowę. W tym stanie rzeczy  Wójt wycofał się  z  rozmów, tym bardziej, że jednostka 
otrzymała z zewnątrz dotację w kwocie 15.000 zł. W dniu 15 lutego 2005r. jednostka OSP 
dostarczyła do Urzędu Gminy projekt budowlany. W trakcie weryfikacji okazało się, że 
projekt posiada poważne braki.  Starostwo, do którego Urząd przekazał projekt budowlany 
potwierdził uwagi Urzędu Gminy. Podstawowe braki to brak dokumentu o posiadaniu gruntu i 
brak uzgodnień wymaganych prawem budowlanym. W ciągu trzech dni od daty otrzymania 
postanowienia o uzupełnieniu dokumentacji, Wójt uzupełnił wniosek o stosowny dokument. 
Niestety jednostka OSP nie wywiązała się w terminie z obowiązku uzupełnienia 
dokumentacji, w związku z czym postępowanie wygasło. Odnosząc się do wypowiedzi 
radnego, dotyczącej braku pomocy finansowej ze strony Urzędu Gminy, Wójt oświadczył, że 
na dzień dzisiejszy nie widzi możliwości dotowania zadania. Sprawa jest w martwym punkcie.  
Nie można dotować zadania, które nie jest realizowane.  
 
Przewodniczący Rady Gminy  nawiązując do wcześniejszych uwag Wójta dotyczących treści 
protokołów z sesji i posiedzeń komisji, prosił aby nie mówić o przekłamaniach. Zgadza się, że 
są pewne niejasności, niedokładności, ale to nie przekłamania. Protokoły podpisywane są 
przez przewodniczących komisji i  wystąpienie Wójta  uderza w przewodniczących.  Nie ma 
mowy o wybielaniu wypowiedzi z sesji. Były przykłady zgłaszania uwag do protokołu. Są one 
wnikliwie rozpatrywane i konfrontowane z nagraniami magnetofonowymi. Poprawka 
wniesiona na dzisiejszej sesji jest zgodna z nagraniem. Przewodniczący stwierdził, że 
podpisuje się pod protokołem,  a tym samym bierze odpowiedzialność za jego treść. 
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Przewodniczący powtórzył prośbę, aby wszelkie uwagi do protokołu z poprzedniej sesji 
zgłaszać przewodniczącemu, na dwa dni przed sesją. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący poinformował, że w okresie między sesjami: 
- odbywał  dyżury trzy dni w tygodniu. Tu Przewodniczący poinformował o zmianie  - w 
poniedziałki będzie dyżurował od godz. 13 do godz.16.  Zmiana ta wynika z sugestii 
zgłoszonej przez nadzór Wojewody podczas kontroli,  
-  przyjęcie rozstrzygnięcia nadzorczego w sprawie uchylenia uchwały o wniesieniu udziału 
do spółki wodno-kanalizacyjnej,  
- przyjęcie protokołu z kontroli sposobu realizacji przez Radę Gminy skarg i wniosków. 
Kontrola wypadła dobrze , nie ma uwag i zastrzeżeń, 
-  udział w zebraniu wiejskim w Studniskach Dolnych  w  sprawie kanalizacji, 
- udział w spotkaniu w sprawie wywozu urobku z Kopalni Bazaltu,  
- udział w uroczystości z okazji 11 Listopada,  
- udział w uroczystości nadania imienia Zespołowi Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w 
Sulikowie,  
- udział w komisji ds. nagród dla dyrektorów szkół, 
- udzielenie odpowiedzi na pismo państwa Czaprackich i wytypowanie radnych do zbadania 
tej sprawy na miejscu, 
- dwukrotne prowadzenie   konwentu poświęconego zmianom w statucie gminy, 
-prowadzenie wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy, 
- przyjęcie odpowiedzi od dyr. GOK na zapytania dotyczące świetlic wiejskich,  
- przyjęcie projektu budżetu na rok 2006r, 
- przyjęcie analizy oświadczeń majątkowych od Naczelnika Urzędu Skarbowego i od 
Wojewody Dolnośląskiego, 
- korespondencje, projekty uchwał, materiały na sesję. 
 

Radni nie mieli uwag. 
 
 
 
Ad. 5 
Pani Wiesława Brzezińska – inspektor z Powiatowego Biura Doradców w Zgorzelcu 
przedstawiła informację na temat funkcjonowania rolnictwa w świetle pozyskania środków 
unijnych.                                (inf. zał. 5) 
W informacji Wiesława Brzezińska zwróciła uwagę na konieczność rozszerzenia akcji 
informacyjnej wśród rolników, dotyczącej nowych obowiązków z zakresu aktualizacji 
ewidencji gruntów i wymogów  dotyczących produkcji pasz.  

Radni przyjęli  informację bez dyskusji. 
 

 
Ad. 6 
Podjecie uchwał. 
1. W sprawie uchwalenia Gminnego Planu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

Alkoholowych. 
      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały.    
       Uchwała podjęta została  jednogłośnie.                                 (zał. 6) 

 
2. O zmianie uchwały w sprawie zasad sprzedaży budynków i lokali mieszkalnych 

stanowiących  własność gminy. 
      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
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      Uchwała podjęta została  jednogłośnie.                                  (zał. 7) 
 
3. W sprawie  ustalenia na rok 2006 regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

jednostkach organizacyjnych działających w zakresie oświaty w gminie Sulików. 
      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 

 Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                    ( zał. 8) 
 

4. W sprawie obniżenia ceny żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego 
na obszarze gminy Sulików na 2006 rok, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                   (zał. 9) 
 

5. W sprawie obniżenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
       Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 

 Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                (zał. 10) 
 

6. W  sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 

      Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                 ( zał. 11) 
 
7. W sprawie trybu szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego użytków 

rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. 
      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
      Uchwała podjęta została jednogłośnie                                  (zał. 12) 
 
8. W sprawie ustalenia stawek opłat za usługi komunalne świadczone  przez Gminny Zakład   

Komunalny w Sulikowie. 
      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                  ( zał. 13) 
 

9. W sprawie  ustalenia opłaty za świadczenia w Przedszkolu Publicznym w Sulikowie.  
      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
      Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                  (zał. 14) 
 
10. W sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności przysługującego osobom fizycznym. 
      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
      Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                  ( zał. 15) 
 
11. W sprawie wyboru banku wykonującego obsługę budżetu gminy i jednostek 

organizacyjnych oraz upoważnienia Wójta Gminy Sulików do lokowania  wolnych 
środków budżetowych na rachunkach innych bankach. 

      Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
      Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                (zał. 16) 
 
12. W sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i autopoprawki, które głównie dotyczyły 
wprowadzenia do projektu uchwały dyspozycji rad sołeckich oraz dołączenia załączników 
3 i 4 . 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                (zał. 17) 
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Ad. 7 
Radny Tadeusz Bednarz pytał czy pieniądze ze sprzedaży klubu w Starym Zawidowie otrzyma 
dyrektor GOK, czy trafią na rachunek i będą procentować, czy otrzyma je Rada Sołecka w Starym 
Zawidowie.  
 
Radny Tadeusz Polowy pytał dlaczego wszyscy radni nie otrzymali finansowego rozliczenia 
budowy gimnazjum w Sulikowie. 
 
Ad.8 

Andrzej Dominikowski – sołtys sołectwa Wilka, pytał czy wśród dróg przekazanych gminie przez 
Starostwo znajdzie się droga do Ksawerowa.  
Sołtys Ewangelis Zaras – sołtys sołectwa Wrociszów Górny prosił o remont drogi powiatowej do 
Wrociszowa Górnego, na której pojawia się coraz więcej dziur. Zdaniem sołtysa nie można 
dopuścić do zniszczenia drogi, o remont której walczono wiele lat.  
Sołtys podziękował radnym za obniżenie podatku rolnego.  

Regina Solska - sołtys sołectwa Stary Zawidów prosiła o przeniesienie rury kanalizacyjnej, która 
z wykupionego mieszkania przechodzi przez pomieszczenia świetlicy. Dotychczas z tego powodu 
były kłopoty i sołtys chcąc zabezpieczyć się prosi o przerobienie instalacji kanalizacyjnej w 
budynku, tak aby rura nie przechodziła przez świetlicę. 
 
Andrzej Polowy – sołtys sołectwa  Radzimów Dolny pytał o odśnieżanie dróg. 
 
 
Ad. 9 
Wójt udzielił następujących odpowiedzi: 

1. Pieniądze ze sprzedaży lokali wpływają na konto dochodowe budżetu gminy. To nie są 
dodatkowe, niezaplanowane dochody. One były przewidziane w projekcie budżetu, pod 
pozycją „dochody ze sprzedaży mienia komunalnego”  i tam trafiły. Nie ma możliwości, 
wydzielania środków uzyskanych ze sprzedaży poszczególnych nieruchomości i 
dysponowania nimi.  Pieniądze te z pewnością trafią do świetlic w postaci remontów. 
Wójt przypomniał, że środki będące w dyspozycji rad sołeckich także pochodzą z budżetu 
gminy. 

2. Komisja Budżetu poprosiła o zestawienie kosztów budowy gimnazjum, bo to wynikało z 
jej planu pracy. Jeżeli będzie wola Rady Gminy, Wójt zestawienie takie przekaże 
wszystkim radnym.  

3. Wójt poinformował, że prawdopodobnie od 1 stycznia 2006r. gmina z mocy ustawy, 
stanie się właścicielem wszystkich dróg będących dotychczas w posiadaniu Skarbu 
Państwa. Na dzień dzisiejszy jest to droga powiatowa i jeżeli pracownicy  Starostwa 
twierdzą inaczej, powinni to udowodnić, pokazać dokument, z którego wynika że to droga 
gminna. 

4. Wójt regularnie rozmawia ze Starostą i naczelnikiem Wydziału Drogownictwa o stanie 
dróg powiatowych. Rozmowy są trudne i raczej bezskuteczne. Niestety mszczą się 
decyzje Rady Powiatu o dofinansowaniu szpitala w Bogatyni. Nasz powiat  jest  
specyficzny. Dominują i decydują o wszystkim dwie jednostki  - Bogatynia i Zgorzelec. 
Nasza gmina nie ma swojego przedstawiciela w Radzie Powiatu. Wójt stwierdził, że są 
pewne „jaskółki” świadczące o tym , że powiat otrzyma dodatkowe środki i skieruje je na 
nasze drogi.  

5. W sprawie  rury kanalizacyjnej Wójt podejmie decyzję po rozeznaniu sprawy. 
6. Usługi w zakresie odśnieżania dróg gminnych będzie świadczyć firma ROLIN-TRANS 

pana Kaszy ze Studnisk. Gmina w 100% przygotowana jest do odśnieżania. Mamy 
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zapewnione dostawy piachu z kopalni, dzięki temu nie musimy stosować solanek. Wójt 
wyraził nadzieję, że usługi będą świadczone należycie. 

      Starostwo rozstrzygnęło przetarg na odśnieżanie swoich dróg. Firma, która wygrała 
przetarg usługi będzie świadczyła przynajmniej do końca grudnia br. W przyszłym roku 
zadanie to – Wójt ma nadzieję, że z zabezpieczeniem finansowym  -  powinno przejść na 
gminę. Drogi wojewódzkie, których mamy dwie, są zaliczone do III kat. odśnieżania. 
Usługi w tym zakresie świadczy Rejon Dróg w Tylicach 

 
 
Ad. 10 
Wniosków nie zgłoszono.  
 
Ad. 11 
Sprawy różne: 

1. Urszula Ciupak – dyrektor Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Sulikowie 
złożyła podziękowanie i wyrazy wdzięczności za pomoc w przygotowaniu i 
przeprowadzeniu uroczystości nadania Zespołowi Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w 
Sulikowie, imienia Jana Pawła II.  Dyrektor wręczyła pisemne podziękowania Wójtowi 
Gminy, Przewodniczącemu Rady Gminy, dyrektorowi GOK, kierownikowi GZK i  dla 
Stowarzyszenia na Rzecz Gminy Sulików.  

2. Przewodniczący poinformował, że grudniowa sesja odbędzie się 28 lub 29 grudnia br. 
       Poświęcona będzie budżetowi gminy na 2006 rok. Terminy posiedzeń komisji ustalone 

zostaną na konwencie. 
 
 
Stwierdzając wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XXXIV w 
kadencji sesję Rady Gminy Sulików.                                      (godz. 1650 ) 
 
 
 
                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                                       Franciszek  Fleszar 
 
Protokołowała: 
L.Rychtarczyk 


